

中共十七大後發展模式的轉化— 「科學發展觀」的建立及其社會主義意涵

The Change of Development Model after 17th CCP Congress - Establishment of the Scientific Outlook on Development and Its Socialist Implication.

摘 要

中國共產黨第十七次全國代表大會將「科學發展觀」新增入黨章，是針對既有的發展觀念、發展模式及發展質量的缺陷與諸多發展問題的漸趨惡化所新確立的重要指導方針。科學發展觀強調「以人為本」，表示中共在維持經濟的增長力度外，也開始重視社會公平的提昇，逐步回歸社會主義路線。但是理論與實踐的落差，其可謂是以「科學」為名的空想社會主義。

Abstract

The 17th CCP Congress included the “the Scientific Outlook on Development” in its party constitution. It is an important guideline which is based on the development concept, development model and the defects of development quality. The Scientific Outlook on Development emphasized on the People Oriented. It means China Communist Party not only focuses on economic growth but also begin to pay much attention on the promotion of social justice and the draw back to the socialist route gradually. There was a discrepancy in the theory and practice, It could be called the utopian socialism which entitled as “science”.

關鍵字：中共十七大、以人為本、科學發展觀、社會主義和諧社會
Keyword：the 17th CCP Congress, People Oriented, the Scientific Outlook on Development, the Socialist Harmonious Society.